
Protokół Nr XII/15  

z Sesji Rady Gminy  Iłowo-Osada 

odbytej dnia 15 września  2015 roku 

w Sali Widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury w Iłowie-Osadzie 

pod przewodnictwem Wiceprzewodniczącej Rady Gminy 

Pani Doroty Kacperowskiej. 

 

        Obrady rozpoczęto o godz.11 - tej minut dwie, a zakończono o godz.13 – tej minut 

trzydzieści. Stan radnych 15- tu, obecnych na sesji 13- tu radnych.  Ponadto w sesji udział 

wzięli: Wójt Pan Cichocki Sebastian, Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek, Skarbnik 

Gminy Pani Roda Irena, Radca prawny Pan Antoszewski Mirosław, Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie –Osadzie Pan Wilgowicz Piotr, Kierownik Referatu 

Oświaty Pan Czajkowski Zbigniew, Dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 w Iłowie-Osadzie Pani 

Radzymińska Anita, Dyrektor Zespołu Szkół Nr 2 w Narzymiu Pani Czajka BoŜena, 

Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych w Iłowie-Osadzie Pan  Markiewicz  Jacek, Dyrektor 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Iłowie-Osadzie Pani Engelard Halina, p.o. Dyrektora 

Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Pan Szczęsny Józef, Przedstawiciele Policji, Radny 

Rady Powiatu Pan Gąsiorowski Roman, Przedstawiciele Izby Rolniczej, pracownicy Urzędu 

Gminy oraz Sołtysi, mieszkańcy. 

          Sesję otworzyła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Dorota Kacperowska. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powitała radnych, zaproszonych gości oraz pracowników 

Urzędu Gminy. 

Stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych 13-tu 

radnych).  

Ad. pkt. 2 

           Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych w sprawie rozpatrzenia 

propozycji do zmiany porządku obrad XII Sesji Rady Gminy. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała, radnych, Ŝe nastąpi zmiana w porządku 

obrad  jako pkt 9 porządku obrad zostanie wprowadzony projekt uchwały w sprawie: zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2015-2027.  Pkt  9 będzie 

punktem 10, pkt 10 –11 , 11 – 12 itd.   Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do radnych 

kto jest za  przyjęciem porządku obrad. „Za” przyjęciem porządku obrad głosowało -13-tu 

radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

             Porządek obrad XII Sesji Rady Gminy został przyjęty w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad. 
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2. Rozpatrzenie propozycji do zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XI nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

4. Wręczenie przez Starostę Działdowskiego i Wójta Gminy  podziękowań  Ministra 

Gospodarki z okazji 25- lecia polskiej transformacji za wniesiony wkład w rozwój 

odrodzonej polskiej samorządności i Ŝycia obywatelskiego oraz zaangaŜowanie w 

działalność na rzecz społeczności lokalnej. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wyboru ławników do Sądu Rejonowego w 

Działdowie. 

a) przedstawienie Radzie Gminy opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników 

                 -  wystąpienie Przewodniczącego Zespołu Opiniującego 

               b)  wybór Komisji Skrutacyjnej, 

               c)  przyjęcie sposobu głosowania przy wyborze ławników, 

               d)  wybory ławników do Sądu Rejonowego w Działdowie - głosowanie tajne, 

               e)  podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w   

                    Działdowie na kadencję 2016-2019.                  

6. Podjęcie uchwał w sprawie: dzierŜawy gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-

Osada ( podjęcie 23 uchwał). 

7.   Podjęcie uchwały w sprawie: sprzedaŜy w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej  

       własność Gminy Iłowo-Osada. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: sprzedaŜy bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej   

      własność Gminy Iłowo-Osada. 

   9.   Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo- 

         Osada na lata 2015-2019. 

   10.  Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budŜetu Gminy na 2015 rok. 

   11. Zapytania do przedłoŜonego sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy za I półrocze  

         2015 roku. 

   12. Informacja Wójta z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym.    

   13. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie  

          międzysesyjnym.                     

   14. Interpelacje i zapytania radnych. 

   15. Wolne wnioski i informacje.   

 

 

Ad. pkt 3. 
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Wiceprzewodnicząca Rady  poinformowała, Ŝe protokół z XI nadzwyczajnej Sesji Rady 

Gminy został sporządzony w terminie i był dostępny do wglądu u pracownika obsługującego 

Radę. Do chwili rozpoczęcia obrad nie zgłoszono uwag do  protokołu. Wiceprzewodnicząca 

Rady zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem protokołu. 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 11-tu  radnych, „przeciw”-0, głosów 

„wstrzymujących”- 2. 

 

Ad. pkt 4.        

Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian wręczył podziękowania Ministra Gospodarki z okazji 

25-lecia polskiej transformacji za wniesiony wkład w rozwój odrodzonej polskiej 

samorządności i Ŝycia obywatelskiego oraz za zaangaŜowanie w działalność na rzecz 

społeczności lokalnej. Podziękowania otrzymali: 

1. Pan Kazimierz Walerowicz, 

2. Pani Krystna Pikus, 

3. Pan Jerzy Krajewski, 

4. Pan Marek Krajewski, 

5. Pan Mariusz Miłocki, 

6. Pan Piotr Powodziński, 

7.  Pan Remigiusz Frankowski, 

8. Pani Halina Stępkowska, 

9. Pan Michał Szczęśniak 

   

Ad. pkt 5.           

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do Przewodniczącego Zespołu Opiniującego 

o przedstawienie opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników. 

a) Przewodniczący Zespołu Opiniującego Pan Grabiński Maciej odczytał protokół z 

posiedzenia Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników. Zostało zgłoszonych 

dwóch kandydatów na ławników Pani Halina Engelard i Pan Sławomir Zomkowski i 

dwóch ławników w głosowaniu tajnym wybiorą radni. 

b) Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych w sprawie wyboru 

Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia  głosowania w sprawie wyboru ławników 

do Sądu Rejonowego 

Pani Kacperowska Dorota zgłosiła Pana Chybińskiego Jarosława, który wyraził zgodę na 

pracę  w komisji skrutacyjnej. 
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Pani Stępkowska Halina zgłosiła Pana Małeckiego Józefa, Pan Małecki Józef  

wyraził zgodę na pracę w komisji. 

Pan Chybiński Jarosław zgłosił Pana Kołakowskiego Krzysztofa, który wyraził zgodę na 

pracę  w komisji skrutacyjnej. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych  kto jest za wskazanym składem 

osobowym Komisji Skrutacyjnej. „Za” wskazanym składem osobowym głosowało                 

13-tu radnych. 

c) Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała sposób głosowania tajnego przy 

wyborze ławników . 

Zwróciła się do radnych kto jest za proponowanym sposobem głosowania. Radni 

jednogłośnie przyjęli sposób głosowania. 

Przeprowadzono głosowanie tajne, po czym Wiceprzewodnicząca Rady Gminy ogłosiła  

 5 minut przerwy dla podliczenia głosów przez Komisję Skrutacyjną. 

Po przerwie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady sesji.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Małecki Józef odczytał protokół, który stanowi 

załącznik do protokołu wraz z kartami z przeprowadzonego głosowania. 

W wyniku głosowania ławnikami do Sądu Rejonowego zostali wybrani Pani Engelard Halina 

(11 głosów „za”) i Pan Zomkowski Sławomir (11 głosów „za”).    

       e)  Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13- tu radnych. 

Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono  

Nr XII/52/15. 

Ad. pkt 6. (1) 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada (podjęcie 23 uchwał) 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (B. Gędek). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/53/15. 

(2)Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (J. Ligman). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/54/15. 

(3). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (Sz. Rutkowski). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/55/15. 

(4). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada . 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (I. Drób). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/56/15. 

(5). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (J. Wichrowski). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/57/15. 

(6). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (A. Paczkowski). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/58/15. 

(7). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (Sz. Kowalski). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/59/15. 

(8) 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (P. Szymański). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/60/15. 

(9). 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: 

dzierŜawy gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (A. Kowalski). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/61/15. 

(10). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (J. Kowalska). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/62/15. 

(11). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (J. Faltynowska). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/63/15. 

(12). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (E.Daszkiewicz). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 
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Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/64/15. 

(13). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (B. śóralski). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/65/15. 

(14). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (M. Łozińska). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/66/15. 

(15). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (J.Sikorski). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/67/15. 

(16). 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: 

dzierŜawy gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (A. Chyll). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/68/15. 

(17). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (M. Ners). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/69/15. 

(18) 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (K. Ciesielski). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/70/15. 

(19) 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (B.Ostolski). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 
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Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/71/15. 

(20). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (J. i U. Karwaccy). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/72/15. 

(21) 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (J.Jakim). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/73/15. 

(22) 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: dzierŜawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (W. Strzelewska). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/74/15. 

(23) 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: 

dzierŜawy gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała § 1 projektu uchwały dodając nazwisko 

dzierŜawcy (T.Wieczorek). 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/75/15. 

 

Ad. pkt 7. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: sprzedaŜy w 

drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Iłowo-Osada. 

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian, który poinformował Ŝe uczestniczył prawie 

w kaŜdej komisji starając się wyjaśnić decyzję dotyczącą przeznaczenia tego gruntu do 

sprzedaŜy. Wójt wspomniał, Ŝe pojawiła się plotka, iŜ pojawił się potencjalny nabywca który 

będzie chciał pobudować na tym gruncie kurniki. Wójt zapewnił, Ŝe nikt taki się nie pojawił i 

nic na ten temat nie wie. SprzedaŜ tego gruntu (ok. 2,5 ha ) zasiliłoby budŜet Gminy o ok. 

60- 70 tys. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. 

Komisja rolnictwa, oświaty i budŜetu - nie wypracowały stanowisk. Tylko komisja 

bezpieczeństwa zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 12-tu radnych, „przeciw”-0, jedna osoba „wstrzymała” się od 

głosu. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XII/76/15. 

Ad. pkt 8.       

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: sprzedaŜy w 

drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Iłowo-Osada. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta 
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i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XII/77/15. 

Ad. pkt 9. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2015-2027. 

Skarbnik Gminy Pani Roda Irena udzieliła wyjaśnień odnośnie sporządzenia WPF. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania do projektu 

uchwały? 

Zapytań nie było. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 9-ciu radnych, „przeciw”-0, „wstrzymały” się od głosu – 4 

osoby. Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XII/78/15. 

Ad. pkt 10. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany budŜetu 

Gminy na 2015 rok. 

Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy. 

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania? Zapytań nie było. 

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

wypracowanych opinii.  

Komisja rolnictwa i bezpieczeństwa nie wypracowały stanowisk. Komisja oświaty i budŜetu 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady  poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 9-ciu radnych, „przeciw”-0, „wstrzymały się od głosu – 4 osoby. 

Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XII/79/15. 

Ad.pkt.11. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała uchwałę Nr RIO.IV -0120-263/15 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 1 września 2015 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłoŜonej przez Wójta Gminy Iłowo-Osada informacji o 

przebiegu wykonania budŜetu Gminy Iłowo-Osada za pierwsze półrocze 2015 roku. 

PrzedłoŜona informacja została zaopiniowana pozytywnie przez RIO.   

Ad.pkt.12. 

Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek przedstawił informację z realizacji uchwał w 

okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
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Sekretarz Gminy poinformował, Ŝe jest odpowiedź dotycząca lokalizacji przystanku 

autobusowego przy dworcu kolejowym. Jutro Pan Wójt będzie w Olsztynie,  zostaną 

omówione uzgodnienia co do posadowienia tego przystanku jak równieŜ miejsca na 

targowisko. 

Ad.pkt.13. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zaprosiła wszystkich obecnych na Święto Pieczonego 

Ziemniaka do Białut (sobota 26.09.) i na Apel Poległych do Lasu Białuckiego (niedziela 

27.09). 

Wiceprzewodnicząca odczytała pismo Pana Grzegorza Liedtke jakie wpłynęło do Rady 

Gminy odnośnie wyjaśnienia  przyczyny jego rezygnacji z podjęcia funkcji dyrektora 

GOKiS. 

Głos zabrał Wójt Gminy, który odniósł się do tego pisma wyjaśniając Ŝe Pan Liedtke 

Grzegorz chciał zostać w szkole i na etacie w GOK i S. Wójt poinformował, iŜ zaproponował 

Panu Liedtke  ¾ etatu i ¾ wynagrodzenia poborów poprzedniego dyrektora i moŜliwość 

pracy w szkole. Na takie rozwiązanie nie przystał Pan Liedtke.  

Ad.pkt.14. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Kacperowska Dorota zwróciła się do Wójta Gminy z 

zapytaniem co jest planowane na działce przy wiadukcie naprzeciwko Domu Kultury. Czy 

nie moŜna by wydzielić tam miejsca na parking? 

Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował Ŝe działka ta jest własnością Skarbu Państwa a 

zarządza nią Starosta Działdowski. Gmina jest zainteresowana nieodpłatnym nabyciem 

działki. W chwili obecnej działka ta przeznaczona jest do sprzedaŜy. W przypadku braku 

chętnych do kupna tej działki, starosta rozwaŜy moŜliwość przekazania tej działki. Gdyby 

rada zadecydowała o kupnie, trzeba będzie zabezpieczyć środki w budŜecie na 2016 rok.  

Radny Pan Szambora Tadeusz zwrócił się z zapytaniem do Wójta odnośnie wyremontowanej 

drogi powiatowej nr 1304 N  w Narzymiu (ul. Wierzbowska –Kościelna). Ciąg tej drogi 

został przerwany przejściem – jaki będzie status tej drogi? 

Radny Pan Szambora zwrócił się z zapytaniem do obecnych na sesji dyrektorów szkół z 

zapytaniem jak wygląda polityka kadrowa w szkole czy nauczycieli jest tak duŜo (1 

nauczyciel na 7 uczniów  taka liczba została przedstawiona na ostatniej nadzwyczajnej sesji), 

czy moŜe sytuacja wygląda inaczej.  

Głos zabrał Wójt Gminy, który odniósł się do zapytania odnośnie dróg na chwilę obecną  

droga ta jest nadal powiatowa. 
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Odnośnie oświaty –Wójt poinformował Ŝe gmina dostaje subwencje oświatową na 

kaŜde dziecko. Przy sporządzaniu arkusza organizacyjnego jeŜeli w klasie jest 25 dzieci 

wtedy środków wystarcza, jeŜeli jest mniej dzieci w klasie to gmina musi dokładać środki z 

budŜetu. Tak jest w przypadku szkoły w Białutach. 21 września planowany jest wyjazd 

komisji oświaty do Gminy Lidzbark, tam dwie szkoły podstawowe prowadzone są przez 

stowarzyszenia. Chcemy spotkać się z osobami, które prowadzą te szkoły, zapoznać się z 

funkcjonowaniem tych placówek. Planujemy przekazać szkołę w Białutach stowarzyszeniu. 

Wójt podkreślił, Ŝe jest zwolennikiem aby ta szkoła funkcjonowała jak najdłuŜej, ale z roku 

na rok dzieci jest coraz mniej a gmina coraz większe środki dokłada z budŜetu na utrzymanie 

placówki. (10 nauczycieli na 70 uczniów). 

Wójt podziękował Sołtysom oraz radom sołeckim za przygotowanie do Święta Plonów. 

Wójt poinformował, Ŝe w miejscowości Mławka zostały utwardzone destruktem dwie   

drogi. Planowane jest usytuowanie przystanku PKS przy budynku dworca w Iłowie oraz 

przystanku przy sklepie Biedronka w Iłowi-Wsi.  

W XV edycji Zachowaj trzeźwy umysł Gmina Iłowo-Osada otrzymała Złoty Certyfikat za 

zaangaŜowanie we wdraŜanie najlepszych praktyk profilaktycznych w szkołach i na terenie 

samorządu – odbiór nagrody 23 września w Warszawie. 

Głos zabrał radny Pan Szambora Tadeusz, który zwrócił się do pań dyrektorek aby na 

następną sesję przedstawiły wyliczenia jak kształtuje się zatrudnienie nauczycieli do ilości 

uczniów. 

Głos zabrała Pani Radzymińska Anita dyrektor ZS nr 1 w Iłowie-Osadzie, która przedstawiła  

wyliczenie. Pani dyrektor poinformowała, Ŝe dzieląc liczbę uczniów przez liczbę nauczycieli  

wychodzi 9,5 ucznia na 1 nauczyciela, ale naleŜy z tego odliczyć dowoŜenie to jest czas jaki 

nauczyciel spędza w autobusie. Pani dyrektor poinformowała, Ŝe w tym roku szkolnym jest 

22 uczniów z orzeczeniem o niepełnosprawności. Dzieci te, mają 44 godziny rewalidacyjne, 

co daje 2,5 etatu i 103 godziny wspomagające co daje 6 etatów. Na to są odrębne pieniądze. 

Odliczając te dodatki wynika, Ŝe na 1 nauczyciela przypada 12 uczniów. Średnio w klasach 

szkoły podstawowej i gimnazjum jest 21 uczniów. Jak stwierdziła pani dyrektor jest to 

bardzo dobry przelicznik. 

Głos zabrał Wójt, który odniósł się do wyliczeń pani Radzymińskiej, Ŝe stwierdzając, Ŝe 

akurat ta analiza dotyczy duŜej placówki. My natomiast mówimy o sytuacji finansowej całej 

Gminy, nie moŜna patrzeć przez pryzmat jednej szkoły. Wiadomo kaŜda szkoła ma swoje 

potrzeby, problemy a patrzeć trzeba całościowo.  

Głos zabrała dyrektor ZS nr 2 w Narzymiu Pani Czajka BoŜena, która poinformowała Ŝe nie 

jest przygotowana dzisiaj tak jak pani dyrektor ZS nr 1, ale podkreśliła Ŝe są jeszcze 
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przepisy, które musimy realizować. Wzrasta liczba dzieci z orzeczeniem (11 osób w tym 

1 dziecko w przedszkolu), trzeba zatrudniać specjalistów, musimy te zobowiązania 

zrealizować. 

Pani Czajka BoŜena zwróciła uwagę na drogę przy szkole (tę remontowaną) nakładane jest 

pobocze z tłucznia i cały piach jest w bramce szkolnej, naleŜałoby to jakoś zabezpieczyć. 

Pani dyrektor zwróciła równieŜ  uwagę  na drogę ul Sportowa i Kraszewska. Sytuacja 

wygląda groźnie ze względu na objazd  i wzmoŜony ruch pojazdów (remont drogi  544). Do 

szkoły uczęszcza duŜo dzieci a brak chodnika na ul. Kraszewskiej nie zapewnia naleŜytego 

bezpieczeństwa. NaleŜałoby zrobić chodnik (kawałek chodnika jest po prawej stronie) aby 

poprawić  bezpieczeństwo pieszych. 

Głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek, który poinformował Ŝe wczoraj była 

próba odbioru drogi. Okazało się, Ŝe nie jest tak jak powinno, w czwartek będzie kolejny 

odbiór. Zakończył się I etap remontu tej drogi . II etap remontu, który był  planowany na 

przyszły rok, zostanie przesunięty na 2017 r. Został juŜ złoŜony  wniosek do ZDP o 

przesunięcie. (budowa chodnika i to co pod drogą). Mamy zatwierdzony projekt  czeka na 

realizację. 

Radny Pan Szambora zwrócił się z zapytaniem dotyczącym ustaleń pana Wójta poprzednika 

i pana starosty dot. przebudowy drogi w I i II etapie czy powiat przejmie drogi aŜ do drogi 

wojewódzkiej.  

Pan Wiśniewski Marek wyjaśnił, Ŝe ten odcinek drogi co był powiatowy stałby się gminny 

umowa z poprzednim wójtem i Zarządem Powiatowym Dróg będzie kontynuowana. II etap 

przesunie się o rok ze względu na wydatki w gminie (600 tyś zł na inwestycje). Droga 

między stacją kolejową a drogą 544 jest bardziej potrzebna - skrócenie dojazdu. 

Pani dyrektor Czajka BoŜena zwróciła się z prośbą aby podjąć działania aby wybudować ten 

chodnik albo wyznaczyć miejsce na chodnik (jakiś ciąg pieszy) ul. Sportowa. 

Radny Pan Szambora Tadeusz potwierdził to co powiedziała pani dyrektor. Radny zwrócił 

uwagę, Ŝe naleŜałoby usunąć drzewo rosnące przy figurce, gdyŜ za bardzo wchodzi w 

chodnik. 

Radny zwrócił się z zapytaniem do pana Wiśniewskiego Marka czy były jakieś uzgodnienia 

odnośnie zmiany statusu tych dróg. 

Radny zwrócił uwagę, Ŝe droga do 544 powinna być odłoŜona na później, powinna zostać 

zrobiona ta inwestycja przy ul. Kraszewskiej, Sportowej ze względu na bezpieczeństwo.    

Pan Wiśniewski Marek stwierdził, Ŝe ul. Sportowa i Kraszewska jest do zrobienia, na dzisiaj 

mamy gotowy projekt. Ale czy budowa chodnika nie kolidowałaby z koncepcją projektu. 

Pomyślimy o tym aby wyznaczyć jakiś ciąg pieszy. 
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Głos zabrał radny Pan Szambora Tadeusz, który odniósł się do swojego głosowania, 

stwierdzając, Ŝe nie przeszkadza budŜetowi ale są pewne priorytety. 

Głos zabrała radna Pani Piekarska Ewa , która stwierdziła, Ŝe droga Ŝwirowa w Narzymiu - 

nie jest pierwszej potrzeby, jest przecieŜ inny  dojazd do 544. NaleŜy pociągnąć tę 

inwestycję, która została juŜ rozpoczęta przecieŜ było porozumienie w tej sprawie. 

Głos zabrał Wójt, który stwierdził Ŝe porozumienia nikt nie zrywa po prostu zostaje 

przesunięty termin realizacji na 2017 rok. 

Radna Pani Piekarska Ewa zwróciła uwagę, Ŝe Wójt wszędzie robi oszczędności na 

pracownikach, transporcie, a dług zamiast maleć nadal rośnie. 

Głos zabrał Pan Wiśniewski Marek, który wyjaśnił Ŝe oszczędności są wtedy jak się ma 

pieniądze i ich nie wydaje. JeŜeli tych pieniędzy się nie ma, to po prostu trzeba zmniejszyć 

wydatki. Poza subwencją gmina niewiele będzie miała dochodów. Podatki z PIT są mniejsze 

niŜ planowano i trzeba je znieść z wydatków. Nie oszczędzamy tylko nie mamy środków. 

Projekt jest, zgłosiliśmy swoje propozycje, wystąpiliśmy o aneksowanie terminu.  Projekt się 

nie przedawnia, zasady finansowania mogą się zmienić. Wychodzi na to, Ŝe co roku we 

współpracy z powiatem robimy jakąś drogę. 

Ad.pkt.15. 

Pan Sarbiewski mieszkaniec Iłowa –Osady zwrócił się z zapytaniem w którym miejscu 

będzie przystanek autobusowy? Czy pieniądze na remont budynków na ul. Nowej są zdjęte? 

Wójt wyjaśnił, Ŝe przystanek będzie usytuowany przy zjeździe z wiaduktu od strony Mławy. 

Skarbnik Gminy  poinformowała, Ŝe środki z ul. Nowej zostały zdjęte. 

Radny Rady Powiatu Pan Gąsiorowski Roman zwrócił się do Wiceprzewodniczącej Rady, Ŝe 

krąŜą listy z podpisami odnośnie utworzenia przejścia w poziomie torów. Nie jest to chyba 

dobry pomysł z uwagi na szybkość pociągów. Radny zwrócił uwagę, Ŝe zostały juŜ podjęte 

działania aby przedłuŜyć barierki zabezpieczające przed wtargnięciem na tory. 

 

Na tym porządek obrad został wyczerpany. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  

Pani Dorota Kacperowska zamknęła obrady  XII Sesji Rady Gminy w Iłowie-Osadzie. /1330/ 

  

Protokołowała:                                                             Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

R. Biełkowska                                                                       Dorota Kacperowska                          

 


